
Verslag van de vergadering van de statencommissie Cultuur en Economie op maandag 25 november
2002 in het provinciehuis.

Aanwezig: Mevr. Haak (vz), de dames Kallen en Kamp en de heren Van Bergen en
Streng (leden gs), de dames Bont, Buursema,  Van Keulen, Rambocus, Raven
en Wuurman en de heren Boersma, Dircksens, Jansen, Van Leeuwen,
Levering, Odijk en Van der Wilt.

Afwezig: De dames Ewoldt, Fotinos, Kramer, Pieper en de heren Damen, Dekker en
Monrooij.

Gasten: De heer Alderink van het Amateur Kunstenhuis.

Voorts aanwezig: Mevr. Grimmius en mevr. Huisman en de heren Haker (WEC), Schoen
(WEC), Snel (secr.), Van Veen (REC) en Versluis (adj. Secr.).

1. De voorzitter opent de vergadering en vermeldt de afwezigen. De commissie stemt er mee in om
de agendapunten 6 Voortgangsrapportage PBC en 10 Statenvoorstel voorziening
fietsverbindingen, ondanks de late ontvangst, toch te behandelen.

2. Conceptverslag 28 oktober 2002
Aanvulling mevr. Wuurman (PvdA) blz. 1, 3e alinea “en geen uitnodiging heeft ontvangen voor de
vergadering”. Met inachtneming hiervan wordt het verslag vastgesteld.
 De heer Odijk (GrL) vraagt nog naar het vervolg van het Wielercentrum Nieuwegein. Dit komt
bij de mededelingen van de heer Streng.

3. IPO-zaken: -----------

4. Rondvraag.
Mevr. Van Keulen (D66) wil Fort Honswijk op de agenda. Dat kan.
De heer Jansen (SP) informeert of de Utrechtse subsidie voor Stadion Galgenwaard ook gemeld
gaat worden bij de E.C.
Mevr. Kallen antwoordt dat de medewerkers Europese Zaken zich met de kwestie van de
eventuele staatssteun bezighouden.

Zij stelt een extra vergadering van de commissie te willen i.v.m. de verkoop van de N.V. REMU
in de periode van 4 t/m 9 december a.s.
De procedure is zo dat GS de gelegenheid heeft om als een van de aandeelhouders van REMU
Houdstermaatschappij zijn oordeel uit te spreken over een te nemen besluit door de NV REMU
Houdstermaatschappij omtrent verkoop. Zij zullen dit als concept-oordeel conform afspraak aan
de commissie ter advisering voorleggen en met hen hierover overleggen.
Dit uiteraard voordat een definitief besluit genomen wordt in de Aandeelhoudersvergadering van
NV REMU.
Eerst zal, via de directeur van NV REMU, formeel advies gevraagd worden aan de
Ondernemingsraad van de NV REMU op grond van artikel 25 van de Wet op de
Ondernemingsraden.
Als gs de commissie om advies vragen, zullen zij in de toelichting bij dat voorstel aandacht geven
aan o.a. het advies van de adviseur Merrill Lynch, het standpunt van NV REMU, de verkoopprijs,
garanties, advies OR, ontbindende voorwaarden e.d.
De heer Jansen (SP) zegt tegen deze procedure bezwaar te maken. Er moet fatsdoenlijk “de tijd
genomen worden” om ook andere opties zoals bijv. fusie te kunnen bezien. Er moet niet in een
vloek en een zucht worden besloten. Mevr. Wuurman (PvdA) sluit zich hierbij aan.
De heer Van der Wilt (Christenunie) wil tijd hebben voor fractie-overleg. De heer Van Leeuwen
(SGP) stelt voor om eerst een informatiebijeenkomst te houden en daarna met een standpunt te
komen. De heer Odijk (GrL) sluit zich hierbij aan.
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Mevr. Kallen antwoordt de commissie steeds geïnformeerd te hebben. De biedingen zijn nu een
week binnen. Het is van belang voor het bedrijf en het personeel om op korte termijn een goed en
zorgvuldig besluit te kunnen nemen. Na enige duscussie concludeert de voorzitter dat er een extra
vergadering gehouden wordt op maandag 9 december a.s. van 10.00 tot 12.00 uur waarbij de
commissie aan de hand van een gs-standpunt zo volledig mogelijk geïnformeerd zal worden.

5. 2e Aanwending Voorziening Economische Ontwikkelingn
De heer Boersma (VVD) vraagt een toelichting op het 2e jaar van het project “Wijk in bedrijf”.
Kan de gemeente Utrecht het project Upgrading binnenstad niet met ander geld uitvoeren  dan
provinciale subsidie, bijv. grotesteden beleid of BRU-geld? Er moet wel zekerheid zijn dat het
uitgevoerd gaat worden en de voorwaarden waaronder.
Mevr. Rambocus (CDA) is akkoord met alle 3 de projecten. Zij informeert of er aanleiding is te
twijfelen aan Rijkssubsidie voor het Technostartersproject. Inzake het Upgradingsproject sluit zij
zich aan bij de VVD. Is er bij het project Entre Femmes al zicht op het tijdstip van uitvoering?
Tevens vraagt zij nog naar enkele afgerekende projecten. De heer Levering (PvdA) is akkoord met
het Technostartersproject. Bij het upgradingsproject heeft hij enig wantrouwen over de uitvoering.
Bij het project Entre Femmes voelt spreker zich enigszins op het verkeerde been gezet doordat
gesteld wordt dat de provincie niet een specifiek beleid t.a.v. vrouwen voert. De heer Van der Wilt
(Christenunie) stemt in met het Technostartersproject. Bij het upgradingsproject moet de provincie
niet vooruit lopen op het besluit van B&W. Inzake het project Entre Femmes sluit hij zich aan bij
de opmerking van de heer Levering.
De heer Van Leeuwen (SGP) doet dat ook. Hij stemt in met het Technostartersproject maar bepleit
wel om het bedrijfsverzamelgebouw goed van het opleidingsinstituut te scheiden. Hij heeft de
indruk dat de doorstart nog niet goed is geregeld. De heer Jansen (SP) wil weten waarom bij het
Technostartersproject voor deze aanpak is gekozen en betwijfelt of starters hierop zitten te
wachten. Hij bepleit een sterke scheiding van uren voor het H.U. en het Technostartersproject. Z.i.
kunnen starters ook elkaar ondersteunende diensten leveren. T.a.v. het project Upgrading
binnenstad is hij kritisch. Inzake Entre Femmes acht hij het beter dat dit door de K.v.K. wordt
gedaan. De heer Odijk (GrL) kan instemmen met het Technostartersproject. Voor de upgrading
ziet hij liever een andere financiering. Bij het project Entre Femmes bepleit hij samenwerking met
de K.v.K. Hij acht dit een goed in het economisch beleid geïntegreerd project. Mevr. Van Keulen
(D66) vindt dat de provincie niet de H.U. moet subsidiëren. Subsidieert bij het Upgradingsproject
in Tilburg de provincie Noord Brabant ook mee? Subsidiëren er ook andere instanties aan Entre
Femmes?

Mevr. Kamp antwoordt met ambtelijke ondersteuning het volgende:
Voor het Technostartersproject is rijkssubsidie aangevraagd maar het is vanwege de vele
aanvragen daarvoor onzeker of deze gerealiseerd kan worden. Het is zeker niet de bedoeling de
reguliere kosten van de H.U. te subsidiëren, dus zal bij de toekenning een sterke scheiding van
reguliere en projectadministratie gevraagd worden. Het project kenmerkt zich door de
onmiddellijke nabijheid van een opleidingsinstituut hetgeen m.n. voor starters die van de H.U.
afkomen een voordeel is. Hiermee kan ook de verbinding onderwijs-bedrijfsleven worden
versterkt. Na verloop van tijd zullen starters ook van elkaar diensten kunnen afnemen, maar naar
verwachting zal dit in het begin nog niet zo zijn. De doorstart moet nog worden ingevuld.
Dit is de verbeterde versie van het Upgradingsproject. Utrecht betaalt daar 50% van en vraagt de
andere 50% van de provincie. Of Utrecht ook een andere financiering kan regelen is niet bekend.
Het project moet ook aan de ETO-criteria getoetst worden en gs vinden dat het daarbinnen valt.
Bij de toekenning zullen eisen gesteld worden aan termijn van uitvoering en voorwaarden
waaronder. Het project kan misschien een voorbeeldfunctie vervullen voor grotere gemeenten in
de regio. Het is niet bekend of Noord Brabant ook meebetaalt aan het project in Tilburg.
Het project Entre Femmes is ook getoetst aan de ETO-criteria en valt volgens gs daarbinnen als
startersproject. Het is niet de bedoeling geweest om met de passage over vrouwenprojecten de
commissie op het verkeerde been te zetten. Entre Femmes heeft ook subsidies aangevraagd bij de
gemeente Utrecht, de K.v.K. en de ministeries EZ en SoZaWe. Met de K.v.K. wordt overlegd over
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samenwerking. De uitvoering van het project zal in 2003 starten. Het project Wijk in Bedrijf is in
2001 voor 4 jaar gehonoreerd maar door de late start is een jaarschijf 2002 niet nodig en kan deze
doorschuiven naar 2003, vandaar de reservering. De vragen over de afgerekende projecten worden
beantwoord.

De voorzitter peilt de opinies.
Technostarters: alle fracties positief.
Upgrading: alle fracties negatief m.u.v. CDA.
Entre Femmes: GrL, Christenunie, PvdA, VVV en CDA voor,

SP, D66 en SGP tegen.

De voorzitter concludeert dat de commissie in meerderheid positief adviseert over het
Technostartersproject en Entre Femmes en negatief over het Upgradingsproject.

6. Voortgangsrapportage Provinciale Bibliotheek Centrale.
De heer Dircksens (VVD) zegt door de geleverde stukken vertrouwen te hebben voor de nabije
toekomst. Hij vraagt naar de werving van het management en verslag van het
verantwoordingsgesprek op 21 november jl. Mevr. Wuurman (PvdA) merkt op dat de
voortgangsrapportage er goed uit ziet en informeert naar de werving van de directeur. De heer
Jansen (SP) vraagt naar werving van het management, een toelichting op de financiële stand van
zaken en bijeenkomsten van de stuurgroep na 5 september jl. De heer Van Leeuwen (SGP) wil
meer weten over de nieuwe directeur en zicht op het profiel van de nieuwe organisatie. De heer
Van der Wilt (Christenunie) spreekt van een goede voortgangsrapportage en een voortvarende
aanpak door het controleteam. Mevr. Van Keulen (D66) sluit zich hierbij aan. De heer Odijk (GrL)
is het eens met de 2-maandelijkse rapportage. Hij spreekt van een gemengd beeld. Wat betekent
een onderschrijding van de huisvestingslasten en hoe is de procedure voor de nieuwe directeur?
Mevr. Raven (CDA) vraagt naar de directeur, het ziekteverzuim en de betrokkenheid van de
gemeentelijke bibliotheek Utrecht en de U.B.

Mevr. Kallen antwoordt dat m.n. de concerncontroller zich hiervoor heeft ingezet. Een overzicht
van het ziekteverzuim en een verslag van het verantwoordingsgesprek van 21 november  2002
worden uitgedeeld. De afspraken uit het verantwoordingsgesprek worden nader ingevuld. De
profielschets van de nieuwe directeur wordt uitgedeeld. De stuurgroep komt 1x in de 3 weken bij
elkaar en de directeur moet meedraaien in het proces. De nieuwe directeur moet gezien worden in
het licht van de bibliotheek nieuwe stijl (back-office functie). Zij is het eens met de zorgen van de
commissie voor de nieuwe PBC. De adviezen van het controleteam worden overgenomen.
De huisvestingslasten zijn lager omdat de rentelasten van de hypotheek lager zijn door
aflossingen. Hiermee was in de begroting 2002 geen rekening mee gehouden. Daarnaast wordt er
op een minimaal niveau onderhoud aan het gebouw gepleegd en is de vervanging van de
inventaris/inrichting marginaal. In de concept-begroting 2003 zal het bedrag voor huisvesting naar
beneden worden  bijgesteld: voor 2003 zal er een onderhoudsplan voor gebouw en inventaris
worden gemaakt.
Het interim management zal i.v.m. de continuïteit geleidelijk afvloeien. De werving van de nieuwe
directeur is ingezet. De heer Jansen (SP) vraagt een toelichting op de passage dat het
exploitatieresultaat waarschijnlijk op 0 zal uitkomen. De financiële resultaten mogen niet ten laste
gaan van de prestaties.
Mevr. Kallen antwoordt dit laatste bevestigend.

De voorzitter concludeert dat de commissie de rapportage v.k.a.

7. Notitie 2-jarig experiment Amateurkunsthuis.
Mevr. Bont (VVD) is hier positief over. Heeft de gemeente al besloten? De heer Odijk (GrL) is
ook positief. Komt alles in de stad Utrecht? De heer Van Leeuwen (SGP) geeft een stemverklaring
af met principiële bezwaren tegen onderdelen van 7 en 8. Voor het overige is hij akkoord. De heer
Van der Wilt (Christenunie) is akkoord. De heer Jansen (SP) sluit zich hierbij aan. De subsidie zal
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niet na 2 jaar kunnen stoppen. Mevr. Raven (CDA) stemt in en wil weten hoe het zit  met de
andere bij Zimihc onder te brengen organisaties. Om hoeveel Fte’s gaat het? Mevr. Wuurman
(PvdA) sluit zich aan bij de gestelde vragen. Mevr. Van Keulen (D66) is het eens met de
opmerkingen van de heer Jansen.

De heer Van Bergen antwoordt dat de amateurkunst nogal versnipperd was. Het gaat om de een-
loket-gedachte. De ondersteuningsfuncties moeten niet op meerdere plekken zitten. Het virtuele
amateurkunsthuis heeft al een groot bereik. Er is sprake van samenvoeging en samenwerking met
de gemeente Utrecht. De Utrechtse toezegging ligt er. Deze moet alleen nog door B&W
bekrachtigd worden. Zimihc is een goede gastheer. Twee disciplines zijn nog niet aangehaakt, te
weten U-pop en St. centrum Amateurtheater. Er zal na 2 jaar een evaluatie plaatsvinden. Daarna
volgt een doorstart via de nieuwe Cultuurnota. Het gaat nu om een incidenteel bedrag voor de
start. Het is geen structureel extra geld.

De voorzitter concludeert dat de commissie unaniem instemt, met aantekening van de SGP.

8. Actualisering 2003 Actieprogramma Cultuurbereik.
Mevr. Van Keulen (D66) merkt op dat er veel gebeurt en vraagt  of er ook aandacht besteed kan
worden aan cultuur in revalidatiecentra. Mevr. Wuurman (PvdA) zegt dat de RTV Utrecht
aandacht besteed aan de activiteiten. Mevr. Bont (VVD) spreekt van een goed stuk, maar heeft wel
inhoudelijk kritische opmerkingen bij enkele projecten (bijv. campingatelier en labyrinth). De heer
Janssen (SP) suggereert om ook bezoekersaantallen bij de activiteiten te zetten. Mevr. Raven
(CDA) wil weten of de kosten van een WEB-site ad 40.000,-- ook al niet bij erfgoed worden
opgevoerd en of de Kunstbus p.p. niet erg duur is.

De heer Van Bergen  meldt dat met monitoring over het bereik van de activiteiten de vinger aan de
pols wordt gehouden. Er worden evaluaties ingebouwd om te zien wat met dit actieprogramma
bereikt wordt. Met dit programma worden vernieuwende impulsen aan het cultuurbereik gegeven.
De provincie en 12 gemeenten hebben er belang bij. Er is overleg met en stimulering en
facilitering van gemeenten. De provincie is met de hoofddoelstelling op de goede weg en er wordt
een breed publiek bereikt. Inhoudelijk kan over de activiteiten van mening verschild worden. De
activiteiten worden door 3 onafhankelijke adviseurs bezien en getoetst.
Als vanuit cultureel erfgoed er een dubbel optreedt qua WEB-site, zal een van de 2
financieringswijzen vervallen.

De voorzitter concludeert dat de commissie over het actieprogramma positief kan adviseren, met
aantekening van de SGP.

3RUWHIHXLOOH�GH�KHHU�6WUHQJ�
Cultuurhistorische fietsroute.
De heer Streng stelt dat de beantwoording van de schriftelijke vragen van mevr. Wuurman terzake
niet goed genoeg geweest is. Hij geeft daarom een toelichting. De route zal geïntegreerd worden in
het fietspadenplan dat begin 2003 zal verschijnen.

Kasteel Amerongen
De Stichting is inmiddels geliquideerd. Op 10 december 2002 komt er een voorstel tot
noodconservering  in gs. Na ampele discussie concludeert de voorzitter dat de commissie kan
instemmen met de noodconservering met een verantwoording achteraf in de vergadering van 6
januari 2003. De heer Streng merkt op dat een werkbezoek in het voorjaar nuttig kan zijn.

Wielercentrum Nieuwegein.
De heer Streng zal op 6 januari 2003 hierop terugkomen. De Stichting moet niet de dupe worden
van een milieuprobleem waar zij part noch deel aan hebben.
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9. Notitie Utrechts erfgoed on line.
De heer Van Leeuwen (SGP) zegt grote moeite te hebben met dit voorstel omdat het z.i. op een
statistische website zal uitkomen.
Mevr. Wuurman (PvdA) sluit zich hierbij aan. Zij vraagt naar de relatie met het actieprogramma
cultuurbereik. De heer Van der Wilt (Christenunie) merkt op dat de resultaten duidelijk zichbaar
moeten zijn. Mevr. Rambocus (CDA) heeft ook kritische kanttekeningen, het is h.i. te veel
onderzoek. Zo’n site krijgt pas meerwaarde als er goede linken in zitten. Vanwege de dubbeling
met het actieprogramma cultuurbereik zouden de kosten 40.000,-- lager kunnen.
De heer Boersma (VVD) stelt dat in 2001 136.000,-- ter beschikking is gesteld voor onderzoek
en aanpak. Daarvan wordt nu 121.600,-- ongeconditioneerd aan de Federatie Stichts Cultureel
Erfgoed ter beschikking gesteld. Daarna volgt vast een dure vervolgfase. Spreker heeft daar wat
moeite mee. De heer Jansen (SP) acht een goede WEB-site nuttig voor cultureel erfgoed. Z.i. zou
dit gekoppeld moeten worden aan toeristische informatie bijv. van het UBT. Ook de verbinding
met onderwijs is van belang. Hij bepleit om de betrokken partners zakelijker aan te pakken.
Mevr. Van Keulen (D66) verwacht dat dit voorstel slechts het begin ia.

De heer Streng antwoordt het eens te zijn met een aantal kritische kanttekeningen van de
commissie. Hij wil ook geen ongeclausuleerde cheque van 121.600,-- afgeven. Het gaat om het
komen tot een portal die verwijst naar al aanwezige functies. Deze kan zowel voor toerisme (link
met UBT) als onderwijs belangrijk zijn. Het daadwerkelijk eindprodukt is er na 2 jaar. Met de
Federatie zal gecommuniceerd worden wat de verwachting is dat er na 2 jaar zal liggen. Het gaat
i.c. om een onderdeel van een groot proces. Het ministerie van OCW heeft recent 200.000,-- uit
Erfgoed bereikbaar ter beschikking gesteld. De 40.000,-- bij Actieprogramma Cultuurbereik kan
geschrapt worden.

Na een opiniepeiling concludeert de voorzitter dat de mening van de commissie nu wordt
opgeschort.
De heer Streng voegt toe dat de commissie i.v.m. de standpuntformulering nog voor het eind van
het jaar op een brief van hem schriftelijke kan reageren.

10. Statenvoorstel voorziening fietsverbindingen.
Akkoord, sterstuk.

11. Verdelingsvoorstel recreatieve routepunten.
De heer Jansen (SP) is van mening dat de punten niet werken en dat de meerwaarde van de punten
al is onderzocht. Hij suggereert dat de middelen ook voor onderhoud van recreatieschappen
zouden kunnen worden aangewend.
De heer Van der Wilt (Christenunie) bepleit een verbinding met het wandel- en fietspadenplan.
Mevr. Wuurman (PvdA) is i.v.m. de cultuurhistorische fietsroute tegen dit voorstel. De heer Odijk
(GrL) wil eerst een evaluatie. Worden de gelden binnen VTO hiervoor gelabeld? Mevr. Van
Keulen (D66) wil weten of de punten voldoen en of gemeenten ook bijdragen. Mevr. Rambocus
(CDA) informeert of bij het bezoekerscentrum Ronde Venen al activiteiten plaatsvinden. Wat is de
rol van de provincie na het reserveren van de gelden? Mevr. Buursema (VVD) vindt dat de punten
de recreatiestromen niet afleiden. Volgens haar moeten eerst de wandel- en fietsroutes zijn
vastgelegd alvorens de routepunten aan te leggen.

De heer Streng antwoordt dat binnen de VTO de labeling van middelen plaatsvindt. De route- of
transferpunten zijn gewenst om de recreatiestromen richting te geven. Een goed voorbeeld daarvan
is de Pyramide van Austerlitz. De punten zijn parkeerplaatsen met informatiepanelen, vaak aan het
begin van wandel- en fietsroutes. Het schap de Utrechtse Heuvelrug heeft er een die goed
functioneert. Bij De Ronde Venen is men ook al met zoiets bezig. Het is jammer dat LNV niet met
nieuw geld daarvoor komt. Het regionale bezoekerscentrum De Venen is nog niet gerealiseerd,
maar moet er wel snel komen. De provincie heeft hier als rol om te stimuleren dat er in bepaalde
gemeenten dagrecreatieve voorzieningen komen. Het gaat in veel gevallen om punten aan het
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begin of het eind van bestaande routes. Een probleem is nog dat grote landgoederen vaak wel
meewerken, maar kleinere niet.

De voorzitter inventariseert de meningen:
VVD en CU: voor
CDA, D66 en GrL: fractieberaad. Nadien: CDA en D66 voor, GrL tegen
PvdA en SP: tegen.
De voorzitter concludeert dat een meerderheid van de commissie positief adviseert.

Liquiditeit St. Statenjacht – desgevraagd door de heer Boersma (VVD) antwoordt de heer Streng
dat dit voorlopig is opgelost.

Met een woord van dank sluit de voorzitter om 17.15 uur de vergadering.
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Conclusies en afspraken uit de commissie C&E van 25 november 2002.

4a. Fort Honswijk: op de agenda, pm.
4b. Extra vergadering i.v.m. verkoop REMU NV: maandag 9 december 2002 van 10.00 – 12.00

uur.
5. 2e Aanwending 2002 Voorziening Economische Ontwikkeling.

Technostartersproject HU: alle fracties positief.
Upgrading binnenstad Utrecht: alle fracties negatief m.u.v. CDA.
Entre Femmes: Grl, Christenunie, CDA, PvdA en VVD: voor

SP, D66 en SGP: tegen.
6. Voortgangsrapportage PBC: v.k.a.
7. Notitie 2-jarig experiment amateurkunsthuis: positief advies, met aantekening van de SGP
8. Actualisering 2003 Actieprogramma Cultuurberiek: positief advies, idem als 8

Cultuurhistorische fietsroute: fietspadenplan 2003.
Kasteel Amerongen: commissie akkoord met krediet noodconservering, verantwoording in
januari 2003, werkbezoek?
Wielercentrum Nieuwegein: 6 januari 2003.

9. Notitie erfgoed on line: schriftelijke consultatie.
10. Statenvoorstel voorziening fietsverbindingen: sterstuk.
11. Verdelingsvoorstel recreatieve routepunten: meerderheid commissie akkoord.

Eerder conclusies:

1. Startnotitie onderwijs (-arbeidsmarkt): begin 2003.
2. P.A.C. 2003.
3. Recreatief fietsplan: 2003.

Secretariaat 3 december 2002.
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